
کد خبر: 303290
شنبه 15 خرداد 1400 18:09

ابراهیم رئیسی در اولین مناظره اقتصادی:

ما در قوه قضاییه بیش از ۲ هزار کارخانه را راهاندازی کردهایم
سیدابراهیم رییسی نامزد سیزدهمین دوره انتخابات ریاست جمهوری به سوالات اقتصادی مناظره اول پاسخ داد.

به گزارش سایت خبری پرسون، حجت الاسلام والمسلمین رییسی در اولین مناظره در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه موانع تولید چیست و اولویت
باید کاری کرد که اند و  با آن مواجه  از مسایل مهمی است که امروز تولیدکنندگان  هایش برای رفع این موانع کدام است؟ گفت: موانع تولید 
تولیدکنندگانی که با اندیشه در تولید حضور یافتند و تولیدشان دچار مشکل شده، جذابیت برای تولید را برایشان ایجاد کنیم و از آن طرف جذابیت امور

اقتصادی غیرمولد را بکاهیم.

وی افزود: اینکه پول ها به طرف ارز و زمین و طلا و ... برود باید جاذبه اش از دست برود و جاذبه آن برای تولید ایجاد شود و این امر نیاز به ساز و کار
دارد. باید ساز و کارهایی مثل ایجاد مالیات و کاستن از مالیاتی که تولیدکنندگان دارند را فراهم کنیم و ۲۵ درصد مالیات برای تولید داشتیم که باید با
شیب پایین تر آنرا ملایم کنیم و به 10 درصد کاهش دهیم باید برای تولید در عمل کاری کنیم که مشکلی نداشته باشد و قاچاق از بین برود و باید

نقدینگی به طرف تولید برود.

وی افزود: برخی مجوزها برای تولید تبدیل به مانع شده است. باید صدور مجوزها تسهیل شود.

در ادامه این مناظره ابراهیم رئیسی در فرصت ۴ دقیقه ای که برای پاسخ به اظهارات دیگر کاندیداها و انتقاد نسبت به این اظهارات در اختیار داشت، در
نقد حرفهای دیگر کاندیداها گفت: از این همه تهمت زدن و اهانت کردن خسته نشدید؟ چرا این همه دروغ میگویید؟ چرا به شعور مردم اهانت

میکنید؟ مردم هم من را دیدهاند و هم شما را.

وی افزود: چرا اینگونه به دیگران اهانت میکنید؟ اولین بار در تاریخ سیاسی ایران کسی پوششی عمل کرد که از دوستان شما بود. من معتقد به رقابت و
مشارکت هستم . در روز اول قوه قضائیه همه شکایتها را پس گرفتم.

رییسی تاکید کرد: میگویید چرا من به کارخانهها سر زدم؟ چون شما من را گرفتار کردید. این چیزها پیش روی مردم است. من مدیر نشسته در اتاق
نیستم. شما باید پاسخ دهید که چرا من باید با تولیدکنندگان کار داشته باشم؟

وی تاکید کرد: چرا اینطور حرف میزنید؟ خسته نشدید از این همه تهمت زدن؟ جریان معاندین علیه من بسیج شدند.چرا داد جوان و کارافرین را در
آوردید؟

وی افزود: اگر اهانت و تخریب جواب میداد، خیلیها در همین سالن مناظرات اهانت کردند. در همین سالن افرادی به بقیه تهمت زدند. اگر مشکلات
مردم با توهین و اهانت به بنده حل میشود خب بفرمایید.

وی افزود: شما دیدید ما در قوه قضاییه چطوری عمل کردیم. نه یک سایت بستیم و نه یک روزنامه را بستیم، نه یک نفر را بخاطر انتقاد دستگیر کردیم.
من در دوره قبلی حتی از یک نفر هم بخاطر توهین و تهمت شکایت نکردم. من که نمیخواهم به کارخانجات سر بزنم، مردم مشکل و درد دارند. من به

همه زندان ها سر میزنم. شما پاسخ دهید چرا من وقتی در استان می روم، با کارآفرین دیدار میکنم و داد آنها بلند است. چرا دادکشاورز را درآوردید؟

وی افزود: یکی از دغدغههای مردم بیصداقتی برخی مسئولین است. درست نیست یکی برای جلب آرا دیگران را تخریب کند. مدارک تحصیلی بنده و
دیگران در سایتهای دانشگاهی است، چرا خلاف واقع میگویید. ما در قوه قضاییه بیش از ۲ هزار کارخانه را راهاندازی کردهایم.

ابراهیم رئیسی در بخش سوم این مناظره در تشریح برنامههای اقتصادی دولت خود گفت: اقشار مختلف صدای شان از ظلم و فقر و تبعیض درآمده
است. من در قوه قضائیه مطالبه گر هستم و نیاز ندارم که بخواهم دنبال پست جدید باشم. مردم با روحیه و عملکرد من آشنا هستند و از من دعوت

کردهاند. چرا ناراحتید؟

وی افزود: چرا از اینکه ما کارخانه رفتیم ناراحتید؟ چهار تا هم شما میرفتید و احیا میکردید. وضعیت کارخانهها بخاطر خصوصیسازیای است که
شماها رقم زدهاید و داد مردم را درآوردهاید.

وی افزود: باید مجموعه ای که تولید پرونده می کند و علل فساد است را پیدا کرد.

رئیسی ادامه داد: ده ها بار ارزیابی کردیم اقشار مختلف از ناکارامدی و فقر و ظلم صدایشان درامده است.



وی افزود: میدانید که این خواست مردم از من است که ورود بکنم برای اصلاح امور. من الان در قوه قضاییه مطالبهگر هستم و اگر بیایم در دولت باید
پاسخگو باشم. من در قوه قضاییه هستم و همه میدانند به این فکر نمیکنم که دنبال مقام باشم.

وی افزود: مردم دنبال دعواهای اقتصادی نیستند و این را میخواهند که مدیری مقتدر بیاید و کارشناسان را برای حل مشکلات به صف کند.

این کاندیدای ریاست جمهوری تاکید کرد: من در ریاست قوه قضاییه با پروندههای بسیاری که دستگاه اجرایی تولید میشود، مواجه هستم. برای همین
باید رفت در مرکز تولید فساد. مردم هم این را میدانند که من در مبارزه با فساد خط قرمز ندارم.

***

ابراهیم رییسی در بخش دوم مناظره اول که بعد از تنفس ۱۵ دقیقه ای آغاز شد در پاسخ به دومین سوال خود درباره مقابله با زمین خواری و تصرف
اراضی گفت: یکی از مشکلات جدی کشور مساله زمین خواری است و زمین به جای کشاورزی و سکونت تبدیل به سرمایه و ابزار سوداگری شده است.

سازوکارهای زمینخواری باید در دولت اصلاح شود. قوه قضائیه فقط میتواند با خروجیها برخورد کند.

وی ادامه داد: ما شورای حفظ حقوق بیت المال را ایجاد کردیم که از زمین خواری پیشگیری می کند. ما باید سند عادی را به سند رسمی تبدیل کنیم و با
مجلس آن را دنبال کردیم و در گیر و دار مسایل اداری است. مساله حدنگار و کاداستر مهم است و کشور ما در این زمینه عقب است وان شاءالله تا اخر

سال ۱۴۰۰ کاداستر به سرانجام می رسد.

وی افزود: مردم و تشکلها باید در جلوگیری از تغییر کاربریها فعال شوند و اجازه این کار را ندهند. با پیگیریهای دستگاه قضایی زمینخواری کاهش
جدی در کشور پیدا کرده است. ما مدیریت جدی در امور می خواهیم والا قوانین هست ولی عمل نمی شود.

ابراهیم رییسی در پاسخ به آخرین سوال خود در مناظره اول با رقبا درباره راهکارش برای کنترل تورم گفت: متاسفانه یکی از مشکلات جدی مردم تورم
است. قیمت کالاهای اساسی فوق العاده افزایش پیدا کرده است. مسکن هفت برابر، خودرو هشت برابر، گوشت و مرغ پنج الی شش برابر شده و سفره

مردم کوچک شده و سفره کوچک مردم را نالان کرده است.

وی افزود: در همین مناظره برخی گفتند اگر رئیسی بیاید قیمت دلار پنج هزار تومان میشود و خودشان دلار را سی هزار تومان کردند و بعد هم گفتند
اگر نبودیم دلار پنجاه هزار تومان میشد! این مثل دروازهبانی که هفده گل خورده بود و گفت اگر من نبودم سی گل میخوردیم! تورم راهکار دارد.

رییسی ادامه داد: ارز ۴۲۰۰ تومانی چه مصیبتی برای کشور درست کرد و چقدر پرونده برای قوه قضائیه تولید کرد؟ باید بسمت ارز تک نرخی رفت و باید
ارزصادراتی را مدیریت کرد. با اعلام اینکه ارز برنگشته کاری پیش نمیرود، مدیریت باید کرد و تسهیلات بانکی را باید مدیریت کرد.

***

رییسی در پایان و در جمع بندی سخنان خود در مناظره اول گفت: رئیس جمهور رئیس همه مردم از هر گویش و اقلیم و جنسیت است. باید با نگاه
عمیق حل مسائل همه مردم برای او مساله باشد.

وی افزود: مردم دیدند من در قوه قضائیه برنامه ارائه دادم و در اختیار همه قرار دادم. مردم هم بعد از دو سال و اندی احساس کردند که اتفاقی افتاده
و وضعیت متفاوتی رقم خورده است.

وی ادامه داد: ۱۲ اندیشکده فعال در کشور برای برنامه با ما همکاری کردند. نظام مسائل و حل مسائل مردم در اختیار ماست.

وی با بیان اینکه در فضای مجازی ما عقبیم گفت: من از جوانان و بچهها میپرسم، وقتی دارید در اینترنت گیم بازی میکنید چند بار حال شما گرفته
میشود؟ باید کار بسیاری شود. من خودم صفحه دارم و دو میلیون فالوئر دارم و مسائل از این طریق به من میرسد. حق خانم ها ضایع می شود حتی

خانم های خانه دار.

وی گفت: ما اصحاب «ما میتوانیم» هستیم. درباره بانکها گفتند به حرف گوش نمیکنند، من گفتم ببینید به حرف من گوش میکنند یا نه؟ زیرساخت
ها مشکل دارد و باید کامل شود.


